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سخنگوی حزب اعتدال و توسعه:

مسئله »آقای ظریف« 
به جای »ظریف« خود رسیده است

ســخنگوی حزب اعتدال و توســعه، تاکید کرد: از نگاه بنده، بحث آقای ظریف 
یک تنوع سلیقه است آن هم در مبحث سیاسی خود، اما باید به این نکته توجه 
داشت که قرار نیست هر کسی که نغمه مخالفی با خود احساس کرد، دیگری را 
به جرم خیانت بخواهد محاکمه کند. جواد هروی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره 
به اهمیت وفاق ملی برای حل مشــکلات کشــور، بیان کرد: یکی از محورهای 
اساسی که دولت چهاردهم هم به عنوان وعده انتخاباتی و هم به عنوان  شعار و 
نگاه عملیاتی خود پیش گرفت، موضوع وفاق ملی اســت. اما بسیاری از گروه ها 
و احزاب سیاسی در تعبیر این واژه  نگرش های مختلفی را منبعث از خواست و 
نیت های خود بیان کردند. ســخنگوی حزب اعتدال و توسعه، تصریح کرد: وفاق 
در معنای اصلی خود یعنی اینکه اندیشه مخالف خود را پذیرفته و به آن احترام 
بگذاریــم. اما آنچه که در نهایت یک نظام به آن می رســد همه باید به آن عمل 
کنند. اینگونه نیست که من دچار خودشیفتگی شده و بگویم که فقط اندیشه و 
نیت حزب بنده باید دســتورالعمل کار نظام قرار بگیرد. در قرآن کریم نیز تاکید 
شده است که همه اندیشه ها باید شنیده شود و بهترین اندیشه برگزیده شود. این 
برگزیدن بهترین اندیشه کار یک گروه یا یک حزب یا یک طیف سیاسی خاص 
در مجلس یا یک رســانه نیست. وی در ادامه تاکید کرد: ما باید آموزش ببینیم 
و عادت کنیم تا به درک سخنان مخالف خود برسیم. در مقابل اندیشه هایی که 
وجود دارد تمکین کنیم، اما در نهایت به اندیشه ای که به پیشرفت جامعه و رشد 
جامعه می انجامد، وفادار باشــیم. آنچه که امروز پیرامون از دست دادن سرمایه 
اجتماعی از سوی برخی گروه ها مطرح می شود یا مباحث اقتصادی که به تنگی 
معیشــت مردم انجامیده است، زمانی حل خواهد شد که ما بتوانیم  وفاق را هم 
در عرصه داخلی محقق کنیم و هم در عرصه منطقه ای و بین المللی این وفاق 
را ایجاد کنیم. ما باهم دوســت هستیم. باهم هم وطن هستیم.  احزاب سیاسی 
یکدیگر را انکار نمی کنند. ما باید  به سمتی برویم که یک وفاق بین المللی نیز 
ایجاد کنیم. وی افزود: یکی از مهم ترین بحث هایی که در آخرین جلســه دفتر 
سیاسی حزب اعتدال و توسعه مطرح شد این بود که پیش درآمد هرگونه وفاق، 
سیاست خارجی ما است که باید بر اساس منویات رهبری  و شورای عالی امنیت 
ملــی گام برداریم. همان طوری که مقام معظم رهبری تاکید کردند بایســتی 
شرایط در معامله به گونه ای باشد که زیان نبینیم. خود این موضوع بازگو کننده 
بحث مذاکره اســت. ما باید در عرصه بین المللی پیش برویم. اهمیت وفاق بین 
الملل کم تر از وفاق داخلی نیســت. هروی در واکنش به حواشــی ایجاد شده 
پیرامون مسئولیت آقای ظریف در دولت، بیان کرد: بحث آقای ظریف یک تنوع 
سلیقه است آن هم در مبحث سیاسی خود. اینکه گفته می شود آقای ظریف باید 
محاکمه شــود؛ اولا کسانی که این موضوع را بیان کردند در جایگاه قوه قضاییه 
قرار ندارند. این موضوع جزو وظایف قوه قضاییه اســت که چنین ادعایی داشته 
باشد. از سوی دیگر قرار نیست هر کسی که نغمه مخالفی با خود احساس کرد، 
دیگری را به جرم خیانت بخواهد محاکمه کند. وی در ادامه خاطر نشان کرد: باید 
در حیطه نگاه، خواســته و اراده جامعه گام برداشت. هیچ گروهی ممتاز از گروه 
دیگر و هیچ حزبی برتر از حزبی دیگر نیست. بنابراین هیچ گروهی نمی تواند ادعا 
کند که  اگر کســی مانند آقای ظریف در یک جلسه ای صحبتی کرده و چون با 
منویات من مخالف بوده اکنون باید محاکمه شــود. این وهن سیاست است. من 
معتقد هستم که بحث آقای ظریف، به جای ظریف خود رسیده است. ان شاءالله 
بتوانیم با دیدگاه واقع بینانه نظام را به سمت یک حرکت مطلوب برای برون رفت 

از تحریم ها هدایت کنیم.

احزاب

واکنش جنتی به درخواست اعدام ظریف
 توسط تندروها

علی جنتی به حملات اخیر تندروها علیه ظریف واکنش نشان داد. علی جنتی، وزیر 
پیشین فرهنگ و ارشاد اسلامی، با انتشار پستی در اینستاگرام خود نوشت: »نتیجه 
تقسیم جامعه به خودی وغیر خودی اینست که خودی ها خود را در حاشیه امن 
می بینند و با ایراد اتهامات ناروا و هتک حرمت شــخصیت های افتخار آفرین نظام 
دادگاه خیابانی راه می اندازند و حکم اعدام صادر می کنند. اگر نظام برای مهار عناصر 

خودسر چاره ای نیندیشد باید منتظر »حوادث تلخ« در آینده باشیم.«

منصوری خطاب به رئیس جمهور:
مدافع حقوق پشت کنکوری های ۱۴۰۴ باشید

رئیس جبهــه اصلاحات نوشــت: آقــای رئیس جمهور؛ مدافع حقوق پشــت 
کنکوری هــای ۱۴۰۴ باشــید. آذر منصوری رئیس جبهه اصلاحات در شــبکه 
اجتماعی ایکس، نوشت:»آقای رئیس جمهور؛ مدافع حقوق پشت کنکوری های 
 ۱۴۰۴ باشــید که چشم امید به حمایت شــما دوخته اند. اینم روند غیرعلمی 

را متوقف کنید.«

سوشیال

حال ناخوش سیستم حمل و نقل عمومی شهرها
ادامه از صفحه ۱

... با خود فکر کرده ایم چرا در کشور ما که اغلب شهرها با موضوع ترافیک و 
آلودگي هوا درگیر هستند، به جز موارد انگشت شمار، مسئولي را نمي یابیم که 
حاضر شود خودروي خود را کنار بگذارد و از وسایل حمل و نقل عمومي استفاده 
کند؟ و نکته ناراحت کننده تر این است که بارها همین مسئولان و مدیران در 
مصاحبه ها و رســانه هاي عمومي شهروندان را از استفاده از خودروي شخصي و 
تک سرنشین منع کرده و توصیه کرده اند که مردم باید در روزهاي اوج ترافیک و 
یا در روزهاي داراي آلودگي هوا، از آوردن خودروي شخصي خودداري کنند و به 
سمت استفاده از حمل و نقل عمومي روند، اما به واقع کدام یک از این مدیران 

را سوار بر ناوگان حمل و نقل عمومي، مي بینیم؟
 از طرفــي نیز مي دانیم که حمل و نقل در برنامه هاي توســعه پایدار نقش 
چشــمگیري دارد و استفاده از وســایل حمل ونقل عمومي داراي مزایاي قابل 
توجهي اســت از جمله صرفه جویي در هزینه  و زمان، کاهش مصرف سوخت، 
کمک به حفظ محیط  زیســت و تقویت فرصت هاي فردي و اقتصادي از جمله 
این فواید و مزایا محسوب مي شود. اگر هدف کاهش سفر با حمل و نقل شخصی 
است باید براي پاسخگویي به این نیازها به مجموعه ناوگان حمل ونقل عمومي 
شهرها افزوده شود. لذا توسعه و ایجاد جذابیت در سیستم حمل و نقل عمومي 
شهري از اهمیت بالایي برخوردار است و باید گفت واضح است که هیچ یک از ما 
نمي توانیم دیگري را به کار نیکي تشویق کنیم مگر اینکه خودمان در آن مسیر 
پیشقدم باشیم.  مدیران شهري نیز نمي توانند مشارکت مردم را براي حل معضل 
ترافیک و آلودگي هوا در شــهرها جلب کنند، مگر اینکه خود به توصیه هایشان 
عمل کنند و به افزایش جذابیت و توســعه نــاوگان حمل و نقل عمومی درون 

شهری روی آورند.

یادداشت

جزئیات جدید از جلسه غیر علنی 
FATF مجلس درباره بررسی

عضو هیات رئیســه مجلس شورای اسلامی درخصوص 
جلسه غیر علنی صبح امروز بیان کرد: مجمع تشخیص 
مصلحت نظام دربــاره FATF باید تصمیم گیری کند، 

مجلس شورای اسلامی مقام تصمیم گیرنده نیست.
احمد نادری، عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی، 
در توضیح جلســه غیرعلنی صبح امروز)یکشــنبه( در 
بررســی موضــوع FATF و لوایح پالرمــو و CFT در 
مجمع تشــخیص مصلحت نظام گفت: در این جلســه 
درباره FATF و موضوعات مرتبط با آن و سرنوشــتش 

در کشور بحث شد.
مرکز پژوهش های مجلس گزارشــی ارائــه کرد که در 
آن توضیحاتی درباره کلیت FATF، ســازوکارهای آن 
و مسائل مرتبط با آن در حوزه ایران و کشورهای دیگر 

بود.
بنــا بر گــزارش ایســنا، وی افزود: همچنین روســای 
کمیسیون های امنیت ملی و سیاست خارجی، حقوقی 
و قضایــی و اقتصادی مجلس نظرات هر کمیســیون را 
مطــرح کردند. همچنین چند نفر از نمایندگان مجلس 
نیز به طرح دیدگاه های خــود در موافقت و مخالفت با 

پیوستن به FATF پرداختند.
این عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی خاطرنشان 
کرد: مجلس شــورای اسلامی مقام تصمیم گیری درباره 
FATF نیست و مجمع تشــخیص مصلحت نظام باید 

تصمیم گیری کند.
وی یــادآور شــد: لایحــه پیوســتن بــه FATF و 
 CFT کنوانســیون های مرتبط با آن یعنــی پالرمو و
در مجلس دهم بحث و تصویب شــد که بعد از ایرادات 
شورای نگهبان و اصرار مجلس دهم، برای اعلام نظر به 

مجمع تشخیص ارجاع شد. 
آن زمان به دلیل طولانی شدن فرایند رسیدگی و اتمام 
زمان بررسی در مجمع، پرونده آن مختومه شد. اکنون 
نیــز مجدد پرونده بــا اجازه اخذ شــده از مقام معظم 

رهبری در مجمع تشخیص در حال رسیدگی است.
عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی گفت: جلسه 
غیرعلنــی امروز در راســتای همفکری و رســیدن به 
وحدت نظر و نظرات مشــترک و کسب اطلاعات بیشتر 
و جلســه ای برای بحث و تبــادل نظر بود و در آن هیچ 
تصمیم گیری صورت نگرفت چون اساسا در این مرحله 
مجلس در مقام تصمیم گیری نیســت و رسیدگی به آن 

از اختیار مجلس خارج است.
وی در پایان یادآور شــد: با توجه به اینکه در جلســات 
مجمع تشخیص مصلحت نظام، قالیباف رئیس مجلس 
از جایگاه حقوقی حضور دارد، در ابتدای جلسه به بیان 

توضیحات کوتاهی پرداخت.

سپهوند:
پیامبر هم در شعب ابیطالب

مذاکره را بر محاصره ترجیح داد
یک نماینده مجلس گفت: مــن طرفدار مذاکره در هر 
شرایطی هســتیم. پیامبر گرامی در شعب ابیطالب بود 
و مذاکــره را بر محاصره ترجیح داد. ما الان در محاصره 
انواع تحریم ها قرار گرفته ایم و هیچ کشــوری در طول 
تاریخ این کار را با خودش نکرده اســت که خودش را از 

مذاکره محروم کند.
رضا ســپهوند در خصوص مخالفت جریانی در مجلس 
با بررســی مجدد FATF در مجمع تشخیص مصلحت 
نظــام گفت: FATF  در مجلس دهم تائید شــده و به 
مجمع تشــخیص مصلحت نظام رفته و آنجا اســت که 
معطل گذاشته اند و در واقع مجمع باید آن را در دستور 
کار خود قرار دهد. مقام معظم رهبری هم که دســتور 
دادند دوباره بازنگری شــود و مجمع است که باید این 

بررسی را داشته باشد.
این نماینــده مجلس ادامه داد: ایــن صحبت هایی که 
بعضی ها در مجلس می کنند در واقع یک کار تبلیغاتی 
اســت و می خواهند بر نظر مجمع تشــخیص مصلحت 

تاثیر بگذارند.
وی در پاســخ به این که چقدر گره گشایی در مواردی 
همچــون بحــث FATF می تواند بــرای اقتصاد مفید 
باشــد، عنوان کرد:  واقعیت این است که FATF فقط 
برای دولت نیست، FATF یک معاهده بین المللی بین 
بانک های خصوصی اســت که تمام مردم دنیا هر پولی 
بخواهند جابه جا کنند باید کشورشان جزء معاهده باشد.
این عضو کمیســیون انرژی تاکید کرد: در حال حاضر 
مــردم ما به شــدت مشــکل دارند، چــه آن هایی که 
ســرمایه گذار هســتند و باید پول جابه جــا کنند. چه 
آن هایی دانشجو هســتند و پدر و مادرشان می خواهند 
پول جابه جا کنند دچار مشکل شده اند. به هر حال همه 

دچار مشکل شده اند.
وی ادامه داد: خود دولت هرچه صادرات دارد نمی تواند 
پولش را وارد کند و این ضربه شــدیدی به کشــور زده 
است. حال دوستانی که مخالف هستند مخالفت شان از 
نوعی اســت که اگر FATF باشد آن کارها را می توانند 
انجام دهند یعنی مشــکلی برای جابه جایی پول از آن 

مسیرها برای شان ایجاد نمی شود.
ســپهوند تاکید کرد: مخالفت ها کاری کرده است که ما 
دچار خودتحریمی شده ایم، یعنی علاوه بر مخالفت های 
آمریــکا ما یک عده ای داریم در داخل که با مختلفت با 
دولت برای پیوستن به FATF ما را دچار خودتحریمی 
کرده اند و این ها اســتراتژی غلطی است. در صورتی که 
در روســیه پوتین در جلسه بریکس از سران کشورهای 
عضو خواهش کرد کمک کنند که روســیه در لیســت 
ســیاه FATF قــرار نگیرد و ما در ایــن بلعکس عمل 

می کنیم.
وی ادامــه داد: هم نمایندگان  ما هم باید به این موضوع 
آگاه باشند و هم دولتمردان ما و هم از مجمع تشخیص 
مصلحت نظام این انتظار می رود که مصلحت ملی را بر 

منافع سیاسی ترجیح بدهند. 
این نماینده مجلس بیان کرد: من طرفدار مذاکره در هر 
شرایطی هستیم. پیامبر گرامی در شعب ابیطالب بود و 
مذاکره را بر محاصره ترجیــح داد. ما الان در محاصره 
انواع تحریم ها قرار گرفته ایم و هیچ کشــوری در طول 
تاریخ این کار را با خودش نکرده اســت که خودش را از 

مذاکره محروم کند. 
این نماینــده مجلس گفت: باید مســتقیم هم مذاکره 
کنیم نه با حاشیه ها و واسطه ها که منافع خودشان را در 

این مذاکرات ترجیح دهند. 
ما باید مذاکره مستقیم کنیم و دولت هم فرآیند خوبی 

را آغاز کرده است. 
آقای ظریف یک سیاســت مدار اندیشــمندی است که 
می توانــد این مذاکرات را راهبــری کند همان طور که 
برجام را انجام داد این را هم می تواند خوب راهبری کند 
و ایــن مخالفت هایی که تندروهــا از خیابان تا پارلمان 
علیه ایشان انجام می دهند در واقع بیشتر جنبه سیاسی 

دارد و در راستای منافع ملی نیست.

مجلس

دبیر کل حزب مردم ســالاری با بیان 
اینکه اگر پزشــکیان نبــود الان در 
دوره جلیلی به ســر می بردیم، گفت: 
تمامی تلاش احزاب و جریان های اصلاح 
طلب در حمایت از دکتر پزشــکیان بر 
این بود که می خواســتیم سایه دولت 

سایه را از سر جامعه کم کنیم.
به گزارش ایرنا، مصطفی کواکبیان شــنبه 
شــب در جمع اعضای احزاب اصلاح طلب 
اســتان یزد با تبریک ولادت امام حســین 
علیه الســلام و دهه فجر افزود: بعد از روی 
کار آمدن آقای پزشکیان با توجه به رویکرد 
وفاق در دولت چهاردهم، تعداد قابل توجهی 
از کسانی روی کار آمدند که در شکل گیری 
این دولت نقشی ایفا نکردند و یکی از دلایل 
این مسئله بی برنامگی و فقدان اتحاد میان 
اصــلاح طلبان بود، آنها هم از این فرصت به 

خوبی استفاده کردند.
وی مدعی شــد: دخالت برخــی نمایندگان 
در عزل و نصب ها یک واقعیت اســت و این 
مجلــس به دلیل اینکــه نمایندگانی با رای 
حداقلــی دارد، به دنبال ایجاد موقعیت برای 
خودشان هســتند و برخی از آنان حتی به 
حرف های رهبر انقلاب هم گوش نمی دهند 
و اگــر رهبــری حمایــت نمی کردند دکتر 
پزشکیان برای انتخابات هم تایید صلاحیت 
نمی شــد، اصولا دولت آقای پزشکیان »یک 

دفعه ای« شد. 
بخشی از مسائل حوزه سیاسی کشور 
به مشکلات قانون اساسی بازمی گردد

کواکبیان ادامــه داد: خیلی از گلایه های که 
اصلاح طلبان در خصوص ســاختار سیاسی 
دارند به مشــکلات موجود در قانون اساسی 
برمی گــردد و حل این مشــکلات نیازمند 

بازنگری و اصلاح قانون اساسی است.
وی در خصــوص برخی موضوعــات مانند 
اجازه برگزاری تجمعات قانونی تصریح کرد: 
تفســیر از تجمعات متفاوت است، زمانی که 
در مجلس و کمیسیون امنیت بودم، طرحی 
تهیه شــده بود که در آن وزارت کشور ۲۵ 
منطقه را برای برگــزاری تجمع های قانونی 
پیش بینی کرده بــود، اما دولت ها پیگیری 

نکردند و هنوز به نتیجه نرسیده است.
  مباحثی مانند رفع فیلترینگ و 

  اف ای تی اف اگر موافقت و رهنمودهای 
رهبر انقلاب نبود

 به این مرحله نمی رسید
دبیــر کل حزب مردم ســالاری تکثر بیش 
از حــد احزاب را عامل کاهــش اثرگذاری و 
تضعیف آنها دانســت و گفت: باید به سمتی 
حرکت کنیــم که هر حزب بــرای فعالیت 
حداقل یک میلیون عضو داشته باشد اگر این 

اتفاق بیفتد، تکثر احزاب هم از بین می رود.

کواکبیان با بیان اینکه در ادبیات سیاســی 
چیزی تحت عنوان وفــاق وجود ندارد بلکه 
اجماع ملی روی منافع مشــترک باید بین 
احزاب وجود داشته باشد، ادامه داد: در دولت 
قبلی جریانی تحت عنوان خالص ســازی در 
پیش گرفته شــده بود و برای هر پســتی از 
هرجایی مدیر و مسئول می آوردند، اما در این 
دولت می گویند باید حتما از بدنه وزارتخانه ها 
مدیران انتخاب شــوند و بــا این یک جمله 
فعالان حزبی را حذف کردند، پزشکیان اگر 
بخواهــد می تواند در این زمینه ایســتادگی 
کند، مانند انتخاب اســتاندار مازندران که از 
بدنه وزارت کشور نبود و با توجه به خواست 

دولت، منصوب شد.
وی در پاسخ به پرسشــی در خصوص ترور 
شخصیت دکتر ظریف معاون رئیس جمهور 
نیز اظهار داشت: جریان شکست خورده در 
انتخابــات همه چیز را از دســت داده و در 
حوزه دیپلماســی و بحث هــای بین المللی 
نمی خواهــد این عرصه را از دســت بدهد، 
تمامی ناراحتی آنان از همین است ظریف کار 
آزموده ترین فردی است که باید در مذاکرات 
حضور داشته باشد و در این زمینه شخصیت 
اثرگذاری است، به همین دلیل با او مخالف 

می کنند.
دبیر کل حزب مــردم ســالاری ادامه داد: 
کشور شرایط ســختی دارد و این در حالی 

اســت که ترامپ شخصی اهل معامله است، 
حتی با سران اسرائیل نیز دعوا کرده و گفته 
با ایران تعامل می کند، مــا نیز اگر با برنامه 
پیش برویــم، او نمی خواهد با ما وارد جنگ 
شود، اما اگر چنین اتفاقی بیفتد هیچ کمکی 
از ســوی چین و روســیه به ما نخواهد شد، 
این که ظریف را هدف تخریب قرار داده اند 
برای این اســت که نمی خواهند بگذارند که 

مذاکرات شکل بگیرد.
کواکبیان همچنین با بیان اینکه از ۱۹ وزیر 
دولت دکتر پزشکیان تنها سه نفر در جرگه 
اصلاح طلبان قرار می گیرند به احزاب جریان 
اصلاح طلــب توصیه کرد در مســیر اتحاد 
حرکت و خود را برای انتخابات آتی کشــور 

آماده کنند.
وی ادامه داد: شما قدرت دارید، روی کسانی 
که پایگاه مردمی دارند و پاکدســت هستند 

برای شوراها برنامه ریزی و کار کنید.
مدیرکل دفتــر امور سیاســی، انتخابات و 
تقسیمات کشوری استانداری یزد نیز در این 
نشست گفت: هیچکدام از استان ها مانند یزد 
در خصــوص انتخاب فرمانداران عمل نکرده 
اند و از ۱۲ فرماندار اســتان تا کنون ۱۰ نفر 
منصوب شده اند و در روزهای آتی فرمانداران 

میبد و یزد نیز مشخص می شوند.
»مصطفی سالاری« ادامه داد: دولت که عوض 
می شود گاهی چنین می نماید که قانون هم 
عوض شده، در انتخاب فرمانداران در دولت 
قبل از هرجا که می خواستند، نیرو می آوردند 
 امــا در ایــن دولــت باید وزارت کشــوری

 باشند.
در این نشســت تعدادی از فعــالان احزاب 
اصلاح طلب نیــز با طــرح مباحثی عنوان 
کردند کــه دولت چهاردهــم وامدار جریان 
اصلاحات است و باید بیشتر از این جریان در 
مسئولیت ها استفاده کند، همچنین کاهش 
دخالت نمایندگان در عزل و نصب مسئولان، 
جلوگیری وزارت کشور از برگزاری تجمع های 
غیرقانونی یک جریان خاص ، شنیده شدن 
صدای بی صدایان از ســوی دولت، تقویت 
حوزه اندیشــه، برنامه و ایده های سیاسی در 
احزاب و جریان اصلاح طلب از نکاتی بود که 

در این نشست مطرح شد. 
ســخنرانی در دانشــگاه علوم پزشکی یزد، 
دیدار با اســتاندار و فعالان سیاسی استان و 
حضور در جمع اعضای احزاب اصلاح طلب از 
برنامه های سفر مصطفی کواکبیان دبیر کل 

حزب مردم سالاری به یزد بود.

دبیرکل حزب مردم سالاری در تشریح دلایل حمایت از پزشکیان:

هدف اصلاح طلبان
کم کردن سایه دولت سایه از سر کشور بود

رئیس مجلس در حرم امام)ره(:

نباید کارنامه ضعیف خود را به نام انقلاب ارائه کنیم
محسنی اژه ای در حرم امام)ره(:

اجازه  ندهیم که منافقان به صفوف ما رخنه کنند
رئیس مجلس شــورای اسلامی گفت: نباید کارنامه ضعیف خود را به نام امام و 
انقلاب ارائه کنیم، وقتی عملکرد ما در شأن این مردم نباشد قطعاً حق با مردم 

است.
به گزارش ایلنا، محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس، در آســتانه چهل و ششمین سالگرد 
پیروزی انقلاب اســلامی با حضور در حرم بنیانگذار انقلاب اســلامی امام خمینی )ره( 
گفت: مردم ســالاری امام ناشی از اسلام شناسی امام بود. امام بر همین اساس به مردم 

باوری رسید. 
امام به ما یاد داد فهمی که در آن مردم باوری نباشــد، فهم درستی نیست؛ ایشان به ما 
یاد داد که محوریت در تمام امور اعم از اقتصاد، سیاست داخلی، سیاست خارجی و همه 

چیز با مردم است. 
قالیباف گفت: مسئولان در جمهوری اسلامی فقط خادمان مردم هستند و ایجاد هرگونه 
زحمت برای مردم یا عدم رضایت مردم به خصوص و به ویژه اقشار محروم باید خط قرمز 

عملکرد هر مدیر و مسئولی باشد. 
وی افزود: ما به هیچ بهانه ای حق نداریم با عملکرد خودمان این اعتماد به نفس را از ملت 
بگیریم؛ چه با بی توجهی، اشتباه رسانه ای، ضعف حکمرانی در اقتصاد و یا ضعف مدیریت. 
رئیس مجلس گفت: در محرومیت نگه داشتن مردم چه از سر ناکارآمدی باشد چه از سر 
غرض ورزی خلاف کرامت مردم اســت اگر می بینیم نتیجه عملکرد مدیریتی ما چنین 
است باید با خودمان روراست باشیم و بدانیم که خلاف مکتب امام عمل کرده ایم نه اینکه 

کارنامه ضعیف خود را به نام امام و انقلاب ارائه کنیم. 
اگر دشــمنان یا وادادگان اینگونه القا کنند که مردم از انقلاب بریده یا خسته شدند این 

هم یک دروغ بزرگ و مردم فریبی است.
هیچ کس بیشــتر از همین مردم پای انقلاب هزینه نداده و بیشــتر از آنها انقلاب را از 
آن خود نمی داند اما وقتی عملکرد ما در شأن این مردم نباشد قطعاً حق با مردم است.

قالیباف یادآور شــد: امام راحل به مسئله حصر اقتصادی که از زمان حیات ایشان تا به 
امروز که حلقه آن هم تنگ تر شده است، اعتنا داشتند. 

آن چیزی که اقتصاد کشــور را از حصار تحریم ها بیرون می کشــد، مردمی شدن است. 
اقتصاد ما به خاطر دولتی بودن ضریب آســیب پذیری بیشتر و تاب آوری کمتر در برابر 

تحریم دارد. 
اختلاف داشته باشید، ولی دعوا نکنید

تولیت حرم حضرت امام خمینی)ره( درباره وظایف امروز مســئولان نســبت به انقلاب 
اسلامی، گفت: به آنچه امام آن روز به یارانش گفت عمل کنید. از هم نپاشید، فرقه فرقه 

و دسته و دسته نشوید، اختلاف داشته باشید، ولی دعوا نکنید. 
به گزارش ایلنا، حجت الاســلام سیدحسن خمینی در مراسم تجدید بیعت نمایندگان 
مجلس شــورای اســلامی با آرمان های حضرت امام خمینی در حرم ایشان اظهار کرد: 
این روزها، ایام بســیار مهمی است و می تواند یادآور مجاهدت ها و ایثار و آرمان تاریخی 

مردم ایران باشد. 
تولیت حرم حضرت امام خمینی)ره( افزود: شــهیدی مثل مرحوم سیدحسن نصرالله در 
آن ســوی دنیا تحت تاثیر این انقلاب قرار می گیرد و جذب شخصیت امام)ره( می شود، 

اما کسانی هستند در همینجا که ایمان نمی آورند.
عمر ســعد هم می فهمید امام حسین)ع(چه جایگاهی دارد، اما به خاطر وعده ملک ری 

با امام جنگید.
وی خاطرنشــان کرد: در انقلاب اسلامی مانند همه انقلاب های تاریخ یک گروهی مومن 

و یک گروهی کافر به انقلاب بودند.
 از دورترین نقطه کشــور تا خود تهران همه دور یک مرجع دینی جذب شــدند، ولی 

کسانی هم بودند که ایمان نیاوردند.
با این حال ادامه این نهضت در دنیا وجود دارد. در غزه و یمن فرزندان این انقلاب حضور 

دارند و جوهره وجود امام افراد را در طول تاریخ و جغرافیا دور او جمع کرد.
سیدحسن خمینی درباره وظایف امروز مسئولان نسبت به انقلاب اسلامی، گفت: به آنچه 

امام آن روز به یارانش گفت عمل کنید.
از هم نپاشید، فرقه فرقه و دسته و دسته نشوید، اختلاف داشته باشید، ولی دعوا نکنید. 
بدانید همه سر سفره مردم ایران نشسته ایم و محرومین و متسضعفین را فراموش نکنیم.

وی ادامه داد: امام مدام از مســتضعفین و اســلام فقرا و پابرهنگان یاد می کردند و خدا 
نکند من آخوند و شــما مسئولان گرفتار سفره چرب پولدارها شویم. به فقرا توجه کنیم 

و شعار ندهیم. 
بیــش از هر چیز به قلب خود بپردازیم. علت اینکه دهه ۶۰ که ما قدرت و تجربه امروز 
را نداشتیم، ولی طوفان کردیم این بود که دل هایمان محکم تر بود. کسی که صبح برای 

شهادت از خواب بلند می شود، نمی ترسد.

حجت الاسلام و المسلمین غلامحســین محسنی اژه ای رئیس قوه قضاییه در 
مراسم تجدید میثاق قوه  قضائیه با آرمان های امام خمینی)س( گفت: انقلاب امام 

بزرگوار ما از جنس و نوع بعثت انبیاء بود. 
به گزارش جماران از مرکز رســانه قوه قضاییه، حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای، 
صبح دیروز )یکشــنبه( همزمان با ایام الله دهه مبارک فجــر، در حرم مطهر حضرت امام 
خمینی )ره( حضور یافت و ضمن قرائت فاتحه، به بنیانگذار جمهوری اسلامی ایران ادای 

احترام کرد.
حجت الاسلام والمســلمین محسنی اژه ای طی ســخنانی در این مراسم، ضمن تبریک و 
تهنیت ولادت با ســعادت حضرت اباعبدالله الحسین)ع(، اعیاد شــعبانیه و روز پاسدار و 
همچنین ایام الله دهه فجر، اظهار کرد: انقلاب امام بزرگوار ما از نوع و جنس بعثت انبیاء و 

بعثت نبی مکرم اسلام است.
امام)ره( متصف به اخلاق الهی بودند و خودشان را در راه خدا وقف کردند و هر آنچه غیر 

خدا بود، از خود دور کردند و از غیر خدا نهراسیدند.
رئیــس قوه قضاییه در ادامه با تبیین و تشــریح ویژگی های شــخصیتی و مبارزاتی امام 
خمینی)ره( بیان داشت: انقلاب اسلامی امام )ره( منافع همه دنیاطلبان را به خطر انداخت؛ 
انقلاب امــام و امت، هیمنه طواغیت بزرگ و کوچک را درهم شکســت. این انقلاب همه 

مدعیان غیرصادق که به ظاهر مدافع از خلق بودند را رسوا کرد. 
قاضی القضات با اشاره به تلاش های ۴۶ ساله دشمنان برای سنگ اندازی در مسیر حرکت 
رو به جلوی انقلاب اســلامی اظهار کرد: دشــمنان در تمامی توطئه هایی که طی این ۴۶ 
ســال برای براندازی و متوقف کردن حرکت رو به جلوی نظام جمهوری اســلامی ایران 
داشته اند شکسته خورده و ناکام بوده اند، اما دست از کینه توزی و عناد برنداشته اند و امروز 

خشمگین تر از گذشته هستند. 
رئیس دســتگاه قضا گفت: سفارش همیشــگی امامین انقلاب، اتکال به خدا و اعتماد به 
وعده های الهی و ایضاً برخورداری از روحیه جهادی و داشــتن اتحاد و همدلی است؛ نباید 
به خناسان و منافقان اجازه دهیم بین صفوف ما رخنه کنند؛ باید توجه داشت که عده ای 
ممکن است با شعارهای منافقانه و حتی به ظاهر انقلابی درصدد رخنه و نفوذ برآیند؛ باید 

جلوی آنها را سد کنیم.
»فساد اقتصادی« بیش از هر چیزی می تواند ما را زمین گیر کند

حجت الاسلام والمسلمین سید حسن خمینی صبح دیروز طی سخنانی در مراسم  تجدید 
میثاق مسئولان عالی قوه  قضائیه با آرمان های امام خمینی)س( با تبریک دهه فجر انقلاب 
اسلامی و میلاد مسعود سیدالشهداء)ع(، با اشاره  به اینکه یأس به معنای بی توقعی است، 
تأکید کرد: یأس حرام  اســت؛ ما باید از خدا چشــم انتظار باشــیم و دعا  کنیم. یکی از 
بزرگترین گناهان »یأس« اســت. یأس از خدا  نتیجه اش »قنوط« می شود؛ چیزی که در 

ادبیات دینی ما به شدت  مورد نهی است.
وی اظهار داشــت: جنس فضای لیبرال دموکراســی چشم انتظاری ما  از خدا را کم و پایه 
تفکر مادی ارتباط با آســمان را نفی کرده  است. کسانی  که  زوال ما را می خواهند؛ امید ما 
را هدف گرفته اند؛ بزرگترین وظیفه ای که هر کســی دارد، »ایجاد امید« است؛ تا یأس بر 

شاکله امید مردم ننشیند.
یادگار امام گفت: این تعبیر بلند امام که »ما می توانیم«، به این دلیل است  که از دل یأس، 
ترس و زوال پدید می آید. یأس مولد سقوط است؛ یأس مولد ترس  است. در حالی که یکی 
از نکاتی که دائم خداوند به پیامبر)ص( تأکید می کند این است که ما همه  کارها را انجام 

می دهیم.
وی تأکید کرد: شــرط امید صحیح داشتن این اســت که ما حرکت خودمان  را بر اساس  

یافته های انسانی پیش ببریم؛ قسمت هایی که در اختیار ما نیست را به خدا واگذار کنیم.
ســید حسن خمینی اظهار داشت: بخشی از یأس به تبلیغات دروغین دشمن بر می گردد 
و بخشی هم ریشه هایی در واقعیت دارد. هیچ چیزی یک جامعه را به اندازه فساد و  توهم 

فساد زمین گیر و مأیوس نمی کند.
 معمولا هم کسانی که خودشان  فاسد هستند، در دمیدن به اینکه همه  فاسد هستند خیلی 

تلاش  می کنند. 
وی یادآور شد: ]دشمنان[ بسیار تلاش  میکنند که جمهوری اسلامی را از بسیاری جهات 
شکست خورده نشان  بدهند؛ که بخش بزرگی از آن دروغ است. ولی چیزی که بیش از هر 

چیزی می تواند ما را زمین گیر کند، فساد یا توهم اقتصادی است. 
یــادگار امام تأکید کرد: باید بین این دو امر دقیق پیش رفت که مبارزه  کرد و نگذاشــت 
از مبارزه و بیان ما تلقی یک فســاد سیستماتیک تبلیغ شود؛ جامعه نسبت  به  این  مسأله 

امیدوار خواهد شد.
البته  راه های خیلی مهمی هم همه  جای دنیا رفته ؛ اصل اول مبارزه  با فســاد »شفافیت« 

است.

خبر معاون رئیس جمهوری 
از بازگشت رد شده های گزینش

معاون اجرایی رئیس جمهوری از بازگشــت تعداد زیادی از افراد رد شــده در 
گزینش هــا خبر داد. محمد جعفر قائم پناه در گفت وگو با جماران اظهار کرد: 
تا به حال ۸۰۰۰ نفر از آن هایی که از گزینش رد شــدند بازگشــتند. معاون 
اجرایی رئیس جمهور و سرپرســت نهاد ریاســت جمهــوری در ادامه گفت: 
مهم ترین دغدغه دولت چهاردهم برای احیای شعارهای انقلاب اسلامی کمک 

به محرومان است.

رویداد


